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, Hei, tu! Da, tu cel care arunci deșeuri pe jos! Stai puțin, am câteva lucruri să îți spun!   

      Omul a luat naștere într-o lume frumoasă, acoperită de vegetație care îi conferea omului aerul 

ce îl respiră și în ziua de azi. Sute de ani, omul și natura au fost prieteni nedespărțiți. Natura proteja 

omul iar acesta învăța treptat de la natură ce trebuie să facă pentru a supraviețuii. Timpul a trecut 

iar omul devenea din ce în ce mai dezvoltat pe zi ce trece. Din păcate, odată cu această dezvoltare 

omul a început să se depărteze de natură, acesta a început să se considere superior. Mii de ani au 

trecut iar omul a început să îngrădească natura, să o distrugă însă, prea orbit de scopul lui de a 

deveni atotputernic, omul nu a realizat că de fapt el se distruge pe sine. Astfel, omul a ajuns să se 

sufoce în propriile lui deșeuri, ba mai mult, a ajuns să fie din ce în ce mai nepăsător. 

 Din fericire, însă, nu toți oamenii sunt nepăsător. În ultimii ani omul a început să se simtă 

vinovat de stagiul în care a adus lumea în care trăiește, ba chiar înfricoșat de consecințele 

acțiunilor sale până în prezent. Astfel, au început să se caute soluții care să ocrotească natura și 

care să o aducă la viață, apărând astfel metode mai eficient de producere a energiei, de prelucrare 

a materiilor prime dar mai ales de refolosire a acestora. Omul a început să evite resursele naturii și 

a învățat să le refolosească pe cele deja culese cu gândul la urmașii lui ce îi  vor călca într-o bună zi 

pe urmele lui. 

 Este foarte important să conștientizăm efectele acțiunilor noastre. Poluarea a dus treptat la 

slăbirea omului și dispariția unor specii de plante sau animale. În curând vom dispărea noi. De aceea, 

trebuie să colectăm deșeurile corespunzător, nu să infectăm solurile, apele și aerul cu ele. Este la 

fel de important și să conștientizăm că trebuie să reciclăm lucrurile de care nu mai avem nevoie 

deoarece, în caz contrar, peste câteva decenii, urmașii noștri nu vor mai avea ce să exploateze 

pentru a trăi. Copii noștri vor respira aerul poluat de noi și de mizeria noastră și vor face și ei ce au 

învățat de la noi, adică vor polua în continuare. 

 Reciclarea va reduce riscurile poluării în societatea noastră, deșeurile eliminate în urma 

reciclării fiind într-un număr mult mai mic decât în cazul prelucrării materiilor brute. Tot odată, 

reciclarea va conduce indirect la o îmbunătățire a calității vieții noastre prin ocrotirea copacilor ce 

ne oferă oxigenul de care nici unul din noi nu se poate lipsi. 

 A da vina pe faptul că și alții fac la fel nu trebuie să fie o scuză pentru nici unul din noi! Dacă 

vrem să vedem o schimbare, dacă vrem să vedem o schimbare trebuie ca noi să fim dispuși la 

schimbare! Trebuie să păstrăm mereu în gând imaginea unui viitor curat în care copii noștri vor putea 

hoinării sănătoși, prin iarbă sau apă, nu prin mormane de gunoaie. 

 Nu e târziu! Fă o schimbare în viața ta! Dacă nu o faci pentru tine, atunci măcar pentru copii 

tăi, pentru cei ce te vor urma! 

 Fii tu exemplul pe care vrei să îl vezi în cei din jurul tău și lumea te va urma! Tu ești viitorul 

unei planete mai curate, mai bune! 

 

 Hei, amice stii ce faci?    
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